
 

 
 

Møteprotokoll 

 

Utvalg: Driftsutvalget 

Møtested:  - Levanger rådhus, møterom 1045 

Dato: 27.09.2023 

Tidspunkt: 13:00 – 14:30  

 

 
Til stede:    
Navn Funksjon Parti Møtte for 
Janne Kathrine Jørstad Larsen leder SP/H/FRP/KRF  
Nina Egenæs Groven nestleder SP/H/FRP/KRF  
Morten Langdal medlem SP/H/FRP/KRF  
Kim Karim Nilssen medlem SP/H/FRP/KRF  
Knut-Erik Henrikø varamedlem SP/H/FRP/KRF Marit Kristine Murås Fosså 
Geir Skjesol medlem SP/H/FRP/KRF  
Tone Wanderås medlem AP  
Siri Marie Øvrum Nesgård varamedlem AP Gaute Børstad Skjervø 
Karl Meinert Buchholdt medlem MDG/R/V  
 

Fra administrasjonen møtte:  
Navn Stilling 
Marit Elisabeth Aksnes kommunalsjef oppvekst og utdanning 
Kristin Bratseth Kommunalsjef helse og velferd 
Reidun Johansen utvalgssekretær 
 

Orientering/drøfting:  
Oppsummering av valgperioden 2019-2023. 
 

Forespørsler 
Geir Skjesol, SP stilte spørsmål om hvorfor ikke valg av SU blir valgt i november istedet for desember. 
Spørsmålet ble besvart. 

 

Protokollen er godkjent av: 

  



Saksliste 

 

Saksnr. Tittel Lukket 
PS 15/23 Valg til godkjenning/signering protokoll  

PS 16/23 Innmelding av ordinære idrettsanlegg som skal søke spillemidler 
2023/2024 

 

FO 8/23 Interpellasjon fra Tone Wanderås (AP) - Eldreomsorg  

PS 15/23 Valg til godkjenning/signering protokoll 
Driftsutvalgets behandling av sak 15/2023 i møte den 27.09.2023: 

Behandling  

Forslag i møte: 
Til å godkjenne/signere protokoll velges: 
Nina Egenæs Groven og Tone Wanderås 

 

VEDTAK: 
Til å godkjenne/signere protokoll velges: 
Nina Egenæs Groven og Tone Wanderås 

PS 16/23 Innmelding av ordinære idrettsanlegg som skal søke spillemidler 

2023/2024 

Driftsutvalgets behandling av sak 16/2023 i møte den 27.09.2023: 

Behandling  

Forslag i møte: 
Ingen. 

 

VEDTAK: 
Revidert handlingsprogram anlegg vedtas. 

FO 8/23 Interpellasjon fra Tone Wanderås (AP) - Eldreomsorg 

Driftsutvalgets behandling av sak 8/2023 i møte den 27.09.2023: 

Behandling  

Interpellasjon fra Tone Wanderås (AP) - Eldreomsorg 
 
Vi vet at vi står ovenfor store utfordringer innen eldreomsorgen. Vi har pr i dag 50 eldre som står i 
sykehjemskø. Eldre over 90 år vil øke i antall med 30% innen 2030 og i 2040 vil økningen være 150% i 
Levanger. 
 
I tillegg er Levanger den dårligste kommunen til å ta imot utskrivningsklare pasienter fra sykehuset. 



Vi trenger en plan på hvor mange sykeheimsplasser, HDO eller andre former for eldreboliger vi 
trenger i framtida. 
 
Forslag til vedtak: 
Kommunedirektør utarbeider en oversikt over framtidig behov før budsjettmøtet i desember. I tillegg 
skal en plan for utbygging av sykehjemsplasser være klar i løpet av vinteren. 

************ 
SVAR: 

Levanger kommune vil i årene som kommer få store utfordringer knyttet til demografisk utvikling 
med flere eldre og ingen økning i antall personer i yrkesaktiv alder. I tillegg har det i flere år vært 
økning i vedtakstimer også for yngre personer. Slik signalene er, vil ikke kommunene få tilsvarende 
økning i økonomiske rammer. 

Dette medfører tre hovedutfordringer: 

• Hvordan håndtere den store økningen i antall eldre, noe som sannsynligvis vil medføre flere 
med komplekse sykdomstilstander og økt forekomst av demens?  

• Hvordan håndtere den økende mengde behov i målgruppen yngre personer med 
funksjonsnedsettelse? 

• Hvordan sikre at tilstrekkelig antall personer med helsepersonellkompetanse i tjenestene? 

I det videre svaret her er det første kulepunkt en konsentrerer seg om. 

Totalt i aldersgruppen over 67 år vil det være 1500 flere personer i 2048 enn i 2023. I aldersgruppen 
80 - 89 år vil det bli 935 flere, og i gruppen over 90 år 410 flere. Dette tilsier at situasjonen innen 
helse og velferd vil bli preget av økte tjenestebehov, både innenfor hjemmetjenester og heldøgns 
omsorgstjenester.  

I 2022 og 2023 har det vært benyttet mange betalingspliktige liggedøgn på sykehuset. I 2020 var 
antallet 111, i 2021 191, i 2022 617 og pr 1. halvår 2023 ligger antallet på 808. Dette er ikke heldig for 
pasienten. Utfordringen for kommunen med å ta hjem pasientene er knyttet både til manglende 
kapasitet på plasser/boliger, og ikke tilstrekkelig kompetanseressurser tilgjengelig. 

Fra juni 2022 – august 2023 har til enhver tid mellom 25 og 47 personer ventet hjemme på HDO-bolig 
og mellom 3 og 11 har ventet på institusjonsplass.  

Pasientflyten ved Staup helsehus påvirkes negativt av at mange pasienter, som ikke kan utskrives til 
hjemmet, blir liggende «på vent» i forhold til langtidsplass eller HDO-bolig. Dette gjør at det blir en 
stopp i flyten, og korttidsplasser for å ta imot eksempelvis utskrivningsklare pasienter fra sykehuset 
er i stor grad opptatt. I løpet av hele 2023 har det blitt jobbet med å åpne 11 institusjonsplasser ved 
BBT, siden dette vil kunne avhjelpe situasjonen noe, da personer med behov for langtids 
institusjonsplass kan flytte dit. Plassene ble omhjemlet til institusjon våren 2023. Det er beskrevet i 
budsjettdokumentet for 2023 at helse og velferd skal forsøke å ta i bruk disse innenfor tildelte 
økonomiske rammer, noe en ikke har lyktes med fram til nå. Likevel har man i løpet av dette året 
jobbet med å legge til rette for åpning. Dette i form av anskaffelser av utstyr (senger, møbler, 
hjelpemidler mm). I gjeldende budsjett og økonomiplan er det tatt utgangspunkt i at man i økt grad 
kunne benytte personell på tvers av ulike avdelinger. Det viser seg imidlertid at det har vært 
krevende å omdisponere personell fra andre avdelinger i helse, da tjenestebehovene stadig øker 
innenfor alle områder.  



 
 
Økning i aldersgruppe over 80 år og behov for nye heldøgns plasser sett i forhold til 2023: 

  2023 2028 2033 2038 2043 2048 

Antall over 80 år 1 040 1 377 1 669 1 947 2 190 2 385 

Økning fra 2023   337 629 907 1 150 1 345 

Behov for nye 
HDO/institusjonsplasser målt mot 
2023, dekningsgrad på 20% 

  67 125 180 230 269 

 

Det er dermed på det rene at åpning av institusjonsplassene på BBT alene ikke er nok til å kunne 
imøtekomme de utfordringene som vi til dels allerede har i dag, men som vil møte oss i enda sterkere 
grad i framtiden. 

For liten kapasitet på institusjonsplasser samt HDO-boliger i dag, samt prognosene for demografisk 
utvikling, tilsier bygging og drift av nye institusjonsplasser og/eller HDO-boliger. Dette står også 
nærmere omtalt i boligsosial temaplan, del I. 

Som en oppfølging av ovennevnte utfordringsbilde, samt oppfølging av handlingsdelen i boligsosial 
temaplan, skal kommunedirektøren legge fram en konkretisert framdriftsplan med prioriterte tiltak i 
forbindelse med forslag til budsjett og økonomiplan for perioden 2024 - 2027. 

Framdriftsplanen vil ha både et kortsiktig og et mer langsiktig perspektiv, og vil innebære 
økonomiske prioriteringer, både innenfor drifts- og investeringsbudsjettet. Det er på det rene at 
gjennomføring av dette vil bli krevende og at behovene innenfor helse- og velferdsområde må bli en 
del av den helhetlige diskusjonen om økonomiske prioriteringer, både når det gjelder driftstiltak og 
investeringer. 

Uansett vil man måtte leve med en betydelig usikkerhetsfaktor knyttet til de varslede 
demografiendringer som fører med seg en reduksjon av tilgang til kvalifisert personell, både innenfor 
helse- og velferdsområdet, men og så innenfor alle andre tjenester. 

Vedrørende forslag til vedtak: 
Oversikt over framtidig behov for HDO/institusjonsplasser er under utarbeidelse.   
En plan for utbygging av institusjonsplasser/HDO-boliger er under utarbeidelse, og vil bli lagt fram i 
forbindelse med presentasjon av forslag til budsjett og økonomiplan høsten 2023. Uansett vil dette 
medføre budsjettmessige prioriteringer.  

 

Forslag i møte: 
Tone Wanderås, AP trakk sitt forslag til vedtak  
 
Knut Erik Henrikø, H fremmet følgende forslag: 
Kommunedirektør utarbeider en oversikt over framtidig behov før budsjettmøtet i 
desember.   
En plan for hvordan dette fremtidige behovet skal oppfylles, både innenfor nok plasser og drift av 
disse legges fram i løpe av våren 2024.  
 
 



 

Avstemning:  
Henrikø, H forslag vedtatt mot 3 stemmer (SP, KRF) 

 
VEDTAK:  
Kommunedirektør utarbeider en oversikt over framtidig behov før budsjettmøtet i 
desember.   
En plan for hvordan dette fremtidige behovet skal oppfylles, både innenfor nok plasser og drift av 
disse legges fram i løpe av våren 2024.  
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